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Til behandling foreligger: 
 
 
Saksnr Tittel 
1.  Åpent kvarter 
2.  Godkjenning av innkalling og saksliste 
3.  Godkjenning av protokoll fra møte 12.03.2013 
4. RFF 13/8 Kommunale boliger bydel Sagene – Status og utfordringer 
5. RFF 13/9 Bomturer i hjemmetjenesten 
6.  Orienteringssaker 
7.  Eventuelt 
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Følgende saker ble behandlet: 
 
 
  
Saksnr Tittel 

8.  Åpent kvarter 
9.  Godkjenning av innkalling og saksliste 
10.  Godkjenning av protokoll fra møte 04.12.12 
11. RFF 13/1 Årsberetning til Rådet for funksjonshemmede 2012 
12. RFF 13/2 MBU-sak Etablering av Lillohagen bolig 
13. RFF 13/3 Allmøte for brukere av bydelens hjemmetjeneste 
14. RFF 13/4 Rapporter fra uanmeldt tilsyn ved Kingosgate bo-og 

behandlingssenter, Møllehjulet bo- og dagsenter og Dagsenter for 
utviklingshemmede i Vøyensvingen 30.11.2012 

15. RFF 13/5 Svar fra sykehjemsetaten på tilsyn ved Sagenehjemmet 27.09.2012 
16. RFF 13/6 VK3: Gangsti forbi Bjølsenfossen 
17. RFF 13/7 Forsøk med medisinfritt tilbud i psykiatrien i Oslo, fremmet av Per 

Overrein 
18.  Orienteringssaker 
19.  Eventuelt 

 
 

 

1. Åpent kvarter 

Det var ingen ytringer under åpent kvarter. 

 

2. Godkjenning av innkalling og saksliste 

Toril Knatterød hadde meldt en sak til sakslisten: BU 13/15 VK3: Gangsti forbi 
Bjølsenfossen 
 
Per Overrein hadde meldt en sak til sakslisten: RFF 13/7 Forsøk med medisinfritt 
tilbud i psykiatrien i Oslo 
 
Per Overrein hadde meldt en sak til orientering. 
 
Kjell Arnulf Mikalsen hadde meldt en sak til eventuelt. 
 
Innkalling og saksliste ble deretter enstemmig godkjent. 

 

3. Godkjenning av protokoll fra møte 04.12.12 

Protokoll fra møte 04.12.12 ble enstemmig godkjent. 
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4. RFF 13/1 Årsberetning til Rådet for funksjonshemmede 2012 

Per Overrein fremmet forslag til årsberetning for 2012. 

Forslaget ble enstemmig vedtatt med et par korreksjoner. 

VEDTAK (enstemmig): 
Årsrapport for 2012 for Rådet for funksjonshemmede 
 
Til behandling på februarmøtet i rådet. Rapporten er forberedt 
etter møter mellom leder og nestleder. 
 
Den 24. november utnevnte bydelsutvalget rådet for 
funksjonshemmede. Brukerrepresentanter: Leder Toril 
Knatterød, nestleder Per Overrein, medlemmer: Liv J. Klausen, 
Kjell Arnulf Mikalsen, Erik Stormbo. Bydelsutvalgets 
representant Ole Jørgen Nyhagen, varamedlem Siauw Dhita. 
 
Rådet for funksjonshemmede har i alt holdt 4 møter i 
vårsemesteret 2012, og 4 møter i høstsemesteret før møtene til 
bydelsutvalget. Med unntak av ett møte på Ragna Ringdal har 
møtene vært holdt på Sagene samfunnshus.  
 
Representasjon: Rådet valgte Toril Knatterød og Ole Jørgen 
Nyhagen som representanter til brukerrådet i NAV. Liv J. Klausen 
er representant fra Mental Helse. Liv J. Klausen ble valgt som 
representant til styret for Frisklivssentret. Per Overrein og Erik 
Stormbo representerte rådet på møte i det sentrale råd for 
funksjonshemmede 25 oktober.  
 
Når det gjaldt budsjettet uttalte rådet en bekymring for store 
reduksjoner i hjemmetjenesten og opplæring av nyansatte. Det ble 
gitt støtte til fortsatt personlig ombud i regi av PIO i 
desembermøtet. 
 
Rådet behandlet et forslag til årsmelding, og det ble uttalt at neste 
årsmelding burde forberedes i god tid. Rådet hadde arbeidet mye 
med universell utforming i det forløpne året (både for kommunale 
boliger og bevaringsverdige bygninger). Det bør også ha betydning 
når det gis skjenkebevilgninger. Utvidete parkeringsrettigheter 
hadde blitt tatt opp. Det hadde vært etterlyst treningsmuligheter 
for funksjonshemmede. Man hadde tatt opp arbeid med å 
forebygge selvmord.  
 
Rådet har uttalt at man dette året vil fokusere på psykisk syke, 
orienteringer for ergoterapeuter, hjemmesykepleie og 
hjemmehjelp, barnehagene og idrettens tilrettelegging for barn 
med funksjonsnedsettelser, frivillighetssentralens arbeid, kontakt 
med HOS-komiteen og bydelsutvalget. 
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Rådet har engasjert seg i debatten om utformingen av tilbudet i 
Frisklivssentralen som etableres i Treschows hus fra høsten, og 
understreket mulighet for at tilbudet skal utformet slik at mange 
skal kunne delta.  
 
Brukerundersøkelser for hjemmetjenesten har vært presentert og 
diskutert. Lav deltakelse ved brukerundersøkelser har blitt 
påpekt. Rådet har diskutert forslag til hvordan man kan øke 
deltakelsen ved brukerundersøkelser. 
 
Rådet har diskutert driften av Sagene lokalmedisinske senter, og 
synes sentret har en svært positiv virksomhet. Rådet har uttalt seg 
om tannehelsetilbudet i bydelen og foreslått at det på det 
lokalmedisinske sentret også skal være et tilbud om tannpleier.  
 
Rådet for funksjonshemmede har uttalt seg begrensende i forhold 
til en sak om skjenking og salg av alkoholholdig drikk.  
 
I forbindelse med en sak om idrett for funksjonshemmede holdt 
avdelingsdirektør Morten Nordlie et foredrag med dette som tema. 
Det ga mye innsikt i spørsmålene, og viser at det er mange tiltak 
som gir et tilbud om idrett også til funksjonshemmede. 
 
Kjell Mikalsen har i lang tid (med rådets støtte) arbeidet med 
parkering for funksjonshemmede og la frem et forslag om konkret 
gjennomføring basert på mail-veksling med Gro Aakervik, 
stortingsrepresentant for Arbeiderpartiet. Dessverre er saken 
fortsatt uløst, men den har rådets støtte.  
 
Nestleder Per Overrein ville ha opp saker også når det gjaldt 
psykisk funksjonshemmede, han refererte fra et møte med 
instituttsjefen for Ragna Ringdal. Det ble vedtatt å ha et møte i 
høst på Ragna Ringdal, et dagsenter, ressurssenter for psykisk 
utviklingshemmede. 
 
Det ble på siste møte før ferien vedtatt et forslag til tekstlig 
kommentar til gode omsorgstjenester for ulike grupper av 
funksjonshemmede, bevegelseshemmede, psykisk 
funksjonshemmede, psykiske lidelser.  
 
En journalist hadde henvendt seg til Toril Knatterød og ønsket å 
lage et program om tilrettelegging for funksjonshemmede. Hun 
mente at rådets medlemmer burde stille opp for å gi eksempler på 
hvordan det er å være handikappet, for eksempel i forhold til 
tilgjengelighet og universell utforming.  
 
Rådet for funksjonshemmede har hatt 4 møter i høstsemesteret. 
Den 11/9 ble det i forbindelse med sak om boligbehov fremmet en 
merknad med tilslutning fra samtlige medlemmer om at boliger 
som er tilpasset personer med funksjonshemninger ikke bør selges 
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(for eksempel boliger i 1. etasje). Det ble videre gitt støtte til at 
Sagene lokalmedisinske senter også behandler psykiske lidelser, og 
ser det som positivt at tannhelse også skal inkluderes. Bydelen bør 
sørge for at Josefinegatens DPS utfører kvalitetssikring for eldre 
mennesker med psykiske lidelser av deres psykiske diagnose med 
jevne mellomrom. Livskvalitet burde komme inn som krav i 
utforming av alle tjenester.  
 
Den 9/10 besøkte rådet Ragna Ringdal Dagsenter. Det var første 
gang rådet hadde besøkt stedet. Det ble gitt en fyldig orientering av 
instituttsjef Stig Sætre av hva slags aktiviteter som sentret hadde 
for de funksjonshemmede fra bydel Sagene. 
 
Rådet stilte spørsmål om hvorfor så mange brukere ikke har 
individuell plan. Rådet kritiserte at det var lagt opp til et høyt 
beløp på 545 kr. for salg av tilleggstjenester til brukere med vedtak 
om praktisk bistand eller hjemmesykepleie.   
 
Den 6/11 ble det vist til spørsmål om hvorfor så mange brukere 
mangler individuell plan. Liv J. Klausen fremmet en merknad om 
psykiatri og behandling av mennesker med psykisk lidelse. Det ble 
pekt på hvor viktig det er at den enkelte frivillig tar medisiner for 
å opprettholde god helse. Viktig er også tilbud i fritiden. Det ble 
foreslått at bydelens informasjonssjef bør kontakte alle handikap-
bladene med informasjon om fritidstilbud til barn og unge i 
bydelen. Det ble vedtatt at frisklivssentralens aktivitet kobles så 
nært mulig idretten i bydelen, for at de som gjennomfører 
frisklivsprogram også får et idrettstilbud av lenger varighet. Rådet 
ga støtte til at biblioteket på Sandaker forblir der. 
 
På rådets møte 4/12 ble det foreslått at det skulle holdes en 
konferanse i 2013 med 
innvandrerorganisasjoner/diasporaforeninger om 
funksjonshemminger. 
Nestleder Per overrein stilte spørsmål om bydelens innbyggere 
med personlighetsforstyrrelser blir behandlet av personale med 
god nok kompetanse i bydelens Dps. 
 
Det kan tilføyes at Kjell A. Mikalsen på flere møter har tatt opp 
spørsmål om parkeringsrettigheter for funksjonshemmede 
bilførere.  
 
Sluttmerknad: Rådet for funksjonshemmede har hatt et aktivt år, 
hvor ingen møter har vært avlyst. Rådet har tatt opp en rekke 
saker utenfor sakskartet fra bydelen, og noen av disse har også 
blitt tatt opp i komiteer og bydelsutvalg.  
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5. RFF 13/2 MBU-sak Etablering av Lillohagen bolig 

Rådet for funksjonshemmedes behandling: 
 
Bydelsdirektøren forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 

VEDTAK (enstemmig): 
Rådet for funksjonshemmede tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende 
vedtak: 
Det opprettes 4,162 årsverk fordelt på 8 stillinger til etablering og 
drift av Lillohagen bolig. 

 

6. RFF 13/3 Allmøte for brukere av bydelens hjemmetjeneste 

Rådet for funksjonshemmedes behandling: 
 
Toril Knatterød framsatte følgende tilleggsforslag: 
Slik allmøte gjentas årlig. 
 
Forslaget ble enstemmig vedtatt. 
 

VEDTAK (enstemmig): 
Rådet for funksjonshemmede tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende 
vedtak: 
Oppsummering fra allmøte for brukerne av hjemmetjenesten tas 
til orientering. 
Slik allmøte gjentas årlig. 

 

7. RFF 13/4 Rapporter fra uanmeldt tilsyn ved Kingosgate bo-
og behandlingssenter, Møllehjulet bo- og dagsenter og Dagsenter for 
utviklingshemmede i Vøyensvingen 30.11.2012 

Rådet for funksjonshemmedes behandling: 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 

VEDTAK (enstemmig): 
Rådet for funksjonshemmede tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende 
vedtak: 
Tilsynsprotokollene fra tilsyn ved Kingosgate bo- og 
rehabiliteringssenter, Møllehjulet bo og dagsenter og Dagsenter for 
utviklingshemmede i Vøyensvingen tas til orientering. 
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8. RFF 13/5 Svar fra sykehjemsetaten på tilsyn ved 
Sagenehjemmet 27.09.2012 

Rådet for funksjonshemmedes behandling: 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 

VEDTAK (enstemmig): 
Rådet for funksjonshemmede tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende 
vedtak: 
Kommentarer fra Sykehjemsetaten på tilsynsrapport fra 
Sagenehjemmet tas til orientering. 

 

9. RFF 13/6 VK3: Gangsti forbi Bjølsenfossen 

Rådet for funksjonshemmedes behandling: 
 
Toril Knatterød framsatte følgende merknad: 
Rådet for funksjonshemmede ber om at hensyn til tilgjengelighet og lys blir tatt 
hensyn til i det framtidige arbeidet med saken. 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 

VEDTAK (enstemmig): 
Rådet for funksjonshemmede tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende 
vedtak: 
Bydelsutvalget tar saken til orientering. 

 

10. RFF 13/7 Forsøk med medisinfritt tilbud i psykiatrien i Oslo, 
fremmet av Per Overrein 

Per Overrein jobber videre med saken. 

 

11. Orienteringssaker 

Per Overrein orienterte om tannhelse i eldreomsorg og for funksjonshemmede. Han 
har tatt kontakt med en hjemmehjelper og skal samarbeide videre med saken. 
 
Kjell Arnulf Mikalsen orienterte om transport til funksjonshemmede, blant annet om 
TT-kjøring, tilgjengelighet, kvalitet og dør-til-dør ordning. Han ga uttrykk for at 
tilrettelegging for de som har egen bil ikke er tilfredsstillende. Han bekymret seg også 
for de som ikke er i jobb diskrimineres. Han orienterte om svar fra diskriminering- og 
likestillingsombudet. Ombudet anser at dette handler om forskjellsbehandling, ikke 
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diskriminering. For tiden har ombudet ikke ressurser til å prioritere behandling av 
saken og oppfordrer klageren til selv å følge opp saken fortløpende. 

 

12. Eventuelt 

Per Overrein viste til Eldrerådet har tradisjon med en rullerende liste over saker av 
interesse. Toril Knatterød foreslo at alle medlemmer av Rådet for funksjonshemmede 
lager hver sin liste over saker som bør prioriteres. Ut fra den felles listen inviteres 
fagpersoner til orienteringer på rådets møter og det utarbeides forslag til vedtak. 
Listen skal leveres til første møte hvert år. Ordningen starter fra neste møte 
22.april.2013. 

 

Rådet for funksjonshemmede 

Toril Knatterød       Tiffany Yijun Qiu 
Møteleder        Møtesekretær 
 
 


